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LANGS DE MEETLAT

ISABELLE DIKS (GROENLINKS)

‘GROEN ZIJN KAN 
GEWOON SAMEN 
GAAN MET GELD 
VERDIENEN’ 

‘Waar-winkels zijn een soort 

Wereldwinkels, maar dan op 

commerciële basis, dus niet 

gesubsidieerd. Het is een manier  

om faire handel ook commercieel  

los te trekken.’

Industrie of natuur? 
‘Nee, daar kan ik niet uit 
kiezen. De uitdaging is ze te 
combineren. Dus geen 
ontbossing, maar goede 
productiebossen. Een 
leefbare wereld bestaat niet 
alleen uit industrie of natuur.’
 
Balkenendenorm of bonus? 
‘Ik ben voor bonus als die 
binnen de perken blijft, en 
dan wel in combinatie met 
malus. Want anders is er nul 
risico. Wie er nu een potje 
van maakt waardoor mensen 
op straat komen te staan, 
krijgt nog altijd een bonus.’
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vaders  kant waren het boeren, van moeders

kant tuinders. Je moet je eigen baas zijn, 

autonoom, dat zit er wel in bij ons in de 

familie. Als je in loondienst gaat werken, heb 

je iets uit te leggen. Maar ze zijn er wel trots op 

dat ik nu Kamerlid ben. Ondernemers zijn 

optimistisch en zien kansen. Die eigen schap

pen neem ik mee naar Den Haag.’

Bedrijf versus groen
‘Ik zie die tegenstelling niet, die wordt 

gecultiveerd. Ik zie juist kansen. Het gaat 

erom de circulaire economie los te trekken. 

De overheid zou daarin een rol moeten spelen, 

bijvoorbeeld als launching customer. Moderne 

ondernemingen kunnen daarvan profiteren. 

En met een moderne onderneming bedoel ik: 

sociaal duurzaam, niet meer op fossiele 

energie gericht, en met oog voor de inter

nationale aspecten van ondernemen.’

Last op arbeid
‘De last op arbeid moet deels verschuiven naar 

last op milieuvervuiling. Dan wordt arbeid 

ook goedkoper voor werkgevers, en nemen zij 

makkelijker nieuwe mensen aan. Nederland 

is een land van eenpitters, maar een deel 

daarvan zou zich door moeten ontwikkelen 

naar een grotere onderneming. Nu vinden 

veel ondernemers dat eng.’ 

Internationaal
‘In de Kamer heb ik de portefeuille buiten

landse handel, ontwikkelingssamen werking 

en defensie. Dat past goed bij me, want ik heb 

ook internationale betrekkingen gestudeerd. 

Nederland kan, als klein land met een grote 

economie, een rol spelen in het aanpakken 

van misstanden. We moeten mens, dier en 

milieuvriendelijk ondernemen hoog op de 

internationale agenda zetten.’ 
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Kijk ook eens op www.opiniebladforum.nl

Voorkeursstem
‘Ik heb geen lobby voor mezelf gevoerd, dat 

doen we nooit bij GroenLinks. Een groepje 

jonge vrouwen is de actie ‘Stem op een vrouw’ 

gestart omdat zij bang waren dat er te weinig 

vrouwen in de Tweede Kamer zouden komen. 

Zij richtten zich speciaal op vrouwen die de 

Kamer nét niet zouden halen op basis van de 

peilingen.’

‘Ik zie de meer dan 28 duizend voorkeurs

stem men die ik heb gekregen als een onge

looflijk compliment en heb niet het gevoel dat 

ik alleen in de Kamer ben gekomen omdat ik 

een vrouw ben.’

Wennen
‘Het is niet mijn eerste keer in de Kamer: in 2008 

ben ik enkele maanden ingevallen voor Mariko 

Peters, die toen met zwanger schaps verlof was. 

Er is sindsdien niet zo veel ver anderd, alleen 

had je negen jaar geleden nog geen sociale 

media waar je ‘iets’ mee moet doen.’ 

Landelijke politiek 
‘Als wethouder (in Leeuwaarden; red.) had ik 

onder meer energie in mijn portefeuille. Ik 

kwam erachter hoeveel energie er nodig is om 

bijvoorbeeld voedsel te vervoeren, en hoeveel 

er wordt verspild. Kan dat niet slimmer en 

met minder milieudruk? Zo ben ik een zoektocht 

naar de circulaire economie begonnen, en die wil 

ik nu op landelijk niveau voortzetten. Landelijk 

kan je meer bereiken. Ik wil niet minder maar 

wel een betere economische groei. Met een 

circulaire economie kan je ook gewoon geld 

verdienen.’

Zelf ondernemer
‘Na een modeopleiding ben ik een eigen zaak 

begonnen in bruids en avondkleding, die ik 

zelf ontwierp en maakte. Daarna heb ik een 

bed & breakfast gehad in Leeuwarden, tot het 

moment dat ik als wethouder toerisme in mijn 

porte feuille kreeg.’

‘Ik kom uit een ondernemersfamilie. Van 

Nieuw Kamerlid Isabelle Diks (GroenLinks) wil niet 
mínder economische groei, maar wel een betere. En 
‘er moeten meer eenpitters doorgroeien.’


